



السيرة الذاتية Curriculum Vita

personal information :

Dr. Esmael Abdullah Sawese

Dr lecture of business Administration

Specialist: Management & Organization

Specialization :TQM

Marital status: Married

Date of birth: 1969

Nationality: Libyan

المعلومات الشخصية :

د. إسماعيل عبدالله سويسبي

دكتور محاضر في إدارة الأعمال

التخصص: إدارة وتنظيم

التخصص الدقيق: إدارة الجودة الشاملة

الحالة الاجتماعية : متزوج

تاريخ الميلاد : 1969 م

الجنسية : ليبي

الهاتف: 0922149360 – 0912119360

البريد الإلكتروني: Gmail : Ismailrhema@gmail.com - Email : esm_swasse@yahoo.com

Qualifications :

المؤهلات التعليمية :

- **خريج كلية الاقتصاد والعلوم السياسية – جامعة طرابلس للعام الجامعي 92-93م.**

Graduate of Faculty of Economic & Political Science - Tripoli University 92-93

- **بكالوريوس إدارة الأعمال – قسم إدارة الأعمال -إدارة وتنظيم.**

**Bachelor of Business Administration - Department of Business Administration -
Management & Organization**

- **ماجستير إدارة وتنظيم (أكاديمية الدراسات العليا – طرابلس) 2003 م.**

Master in Management and Organization (Academy of Graduate Studies - Tripoli) 2003

- **دكتوراه إدارة وتنظيم (Uni Razak Universiti - Malaysia) 2013 م .**

PhD in Management and Organization (Uni Razak Universiti - Malaysia) 2013

Practical experiences

الخبرات العملية:

- قرار تعيين بوزارة العدل سنة 1998م.

Administrative employee in the Ministry of Justice (1998)

- رئيس قسم العلاقات والتعاون بوزارة العدل سنة 1998-2000 م .

Head of the Relations and Cooperation Department at the Ministry of Justice (1998-2000)

- مدير مكتب المدير العام للشؤون الإدارية والمالية بوزارة العدل والداخلية 2000-2002 م .

Chef Secretary of the general director of administrations and finance affairs

- مدير مكتب وكيل وزارة العدل من الفترة 2003-2006 م .

*Chef of the deputy minister secretary at the ministry of Justice – Libyan government
(2003-2006)*

- منسق علاقات وزير العدل من الفترة 2006-2008 م .

Coordinator of Relations of the Minister of Justice (2006-2008)

- أستاذ مساعد بكلية الاقتصاد والعلوم السياسية – جامعة طرابلس – قسم الإدارة 2015 – 2022 م.

*Assistant Professor of Economic & Political Science - University of Tripoli –
Management Department –(2015 –2022)*

- محاضر متعاون بالأكاديمية الليبية بطرابلس 2021م

Associate lecturer at the Libyan Academy - Tripoli, Sciences(2021)

- محاضر متعاون بكلية العلوم الادارية والمالية بطرابلس 2017م.

Associate lecturer at Faculty of Administrative and Financial Sciences (2017)

- محاضر متعاون بالجامعة الليبية للعلوم الإدارية 2018م.

Associate lecturer at University of Administrative and Financial Sciences (2018)

- محاضر متعاون بجامعة الحاضرة للعلوم التطبيقية والإنسانية 2017 م .

Associate lecturer at University of Alhadera for Humanity applied Sciences (2017)

- رئيس قسم الإدارة بكلية الاقتصاد والعلوم السياسية 2020م .

Head of Department of Management- Faculty of Economic & Political Science -
University of Tripoli (2020)

المؤتمرات والورقات العلمية والحلقات الدراسية: **Conferences, scientific papers and seminars :**

- أسبوع التدريب الدولي الأول، المقام في غرناطة من 16 مايو 2022 إلى 20 مايو 2022 في إطار مشروع SAHA "الرفع قطاع الصحة في التعليم العالي الليبي لصالح المجتمع المحلي.

The first international training week, hold in Granada from 16th may 2022 to 20th may 2022 in the framework of the SAHA Project "raise Libyan Higher education health sector for the benefit of local society.

- دورة تدريبية في مجال ماجستير ادارة الرعاية الصحية في جامعة بافيا بايطاليا في الفترة من 13- 14 مايو 2022م.

A training course in the field of Master of Health Care Administration at the University of Pavia, Italy, from May 13-14, 2022.

•المؤتمر الوطني الأول للجودة والتنمية المستدامة في الفترة من 6-7 \ 12\ 2021 م، طرابلس

The First National Conference on Quality and Sustainable Development from 6-7 \ 12 \ 2021 AD, Tripoli.

- المؤتمر العالمي الثاني حول البحوث الاكاديمية في الإدارة والاقتصاد في الفترة من 7-9 \ 12\ 2012 م ، ماليزيا

The second World conference on academic research in management and economics from 7-9 / 12 / 2012, Malaysia.

- مؤتمر بعنوان تحول المنظمات من استخدام الاساليب التقليدية الي استخدام تكنولوجيا المعلومات خلال الفترة من 24-28 \ 07 \ 2005 م بجمهورية مصر .

Conference titled Shift organizations from the using traditional methods to the use information technology during the period of 24-28 \ 07 \ 2005 Republic of Egypt

- مؤتمر مكافحة الارهاب بطرابلس برعاية وزارة العدل 2016م بطرابلس.

Conference Counter-terrorism sponsored by the Ministry of Justice in Tripoli – 2016

- ورقة علمية بعنوان العلاقة بين إدارة الجودة الشاملة وجودة الخدمة في ليبيا – ماليزيا 2013م

Management 2013, 3(4): 230-236 DOI: 10.5923/j.mm.20130304.06

Scientific paper titled the relationship between total quality management and quality of service in Libya - Malaysia 2013

- ورقة علمية بعنوان التطوير الإداري ودوره في تحسين الأداء الوظيفي (2017) .

Scientific paper titled Administrative development and its role in improving job performance

- ورقة علمية بعنوان إدارة الجودة الشاملة وأثرها على جودة الخدمات المصرفية (2018)

Scientific paper titled Total Quality Management and its impact on the quality of banking services

- ورقة علمية بعنوان أثر جودة الخدمات المصرفية على درجة رضا الزبون (2019)

Scientific paper titled the impact of the quality of banking services on the degree of customer satisfaction

- ورقة علمية بعنوان تقييم الوضع الحالي لمؤسسات التعليم العالي مع متطلبات معايير جودة الاعتماد المؤسسي (2021)

Scientific paper entitled evaluation the current situation of higher education institutions with the requirements of institutional accreditation quality standards (2021)

- ورقة علمية بعنوان أثر الثقة في الرئيس على تحسين مستوى الأداء (2022)

Scientific paper titled the impact of trust in the president on improving the level of the performance.

- حلقة دراسية حول منظمة التجارة العالمية خلال الفترة من 5-6 \10\2004 م بطرابلس.
Seminar on the World Trade Organization during the period of 5-6 \10\2004 – Tripoli.
- مؤتمر بعنوان: الجودة اساساً لتعزيز القدرة التنافسية - طرابلس – 2006 م
Conference titled: Quality mainly to enhance competitiveness - Tripoli – 2006
- دورة اعداد المدرب المحترف ، نادي قصر ليبيا للتنمية البشرية – طرابلس – 2021م
Professional trainer preparation course, Qasr Libya Club for Human Development - Tripoli – 2021
- دورة اعداد الملاكات الوظيفية بوزارة القوة العاملة والتدريب والتشغيل – طرابلس – 2006 م
Preparation course for the Ministry of Manpower, Training and Employment - Tripoli - 2006
- ورشة عمل في طرق البحث العلمي – ماليزيا – 2010 م
Workshop on scientific research methods - Malaysia - 2010